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Locatie : Stadhuis Alkmaar, Langestraat 97 te Alkmaar
Datum/tijd overleg : Woensdag 9 maart 2022, 15.00 – 17.00 uur
Deelnemers : Mw. E. Konijn (Alkmaar), dhr. A. Tromp (Bergen), , mw. S. Visser-Botman 

(Drechterland), , dhr. G. Rep (Dijk en Waard), mw. E. Beens (Heiloo), dhr. P. Kos 
(Den Helder), mw. M. van der Ven (Hoorn), dhr. W. Bijman (Koggenland), dhr. D. 
Kuipers (Medemblik), dhr. S. van der Veek (Schagen), mw. A.A.C. Groot (Stede 
Broec), dhr. R. van de Belt (Texel), dhr. E.J. Paulina (directeur/secretaris)

Verhinderd : dhr. F. Binnendijk (Castricum), dhr. D. Luyckx (Enkhuizen), mw. R. Wiersma-de 
Faria (Opmeer) en mw. M. van Gent (Hollands Kroon)

Ondersteuning GGD Vanuit DMT GGD Hollands Noorden aanwezig: mw. G. Geerdink, dhr. M. 
Besteman, mw. V. Kee en mw. M. Verstraaten.

Voorzitter : Dhr. P.J.R. Kos
Notulist : Mw. Y.C. Koopen 

1. Opening/vaststellen agenda
De voorzitter heet de aanwezigen welkom, de heer Van der Veek komt wat later. Een speciaal welkom 
aan Gerard Rep, wethouder van Dijk en Waard die vandaag voor de eerste maal aanwezig is. De 
voorzitter wijst er op dat er live wordt gestreamd en de vergadering kan worden terug gekeken. De 
leden van het AB komen dus in beeld, dat geldt ook voor bezoekers op publieke tribune. 
De vergadering stelt de agenda vast. 

2. Vaststellen verslag en besluitenlijst vergadering d.d. 24 november 2021
Het verslag en de besluitenlijst van de vergadering van 24 november 2021 worden ongewijzigd 
vastgesteld. 

3.a Mededelingen en ingekomen stukken / stukken ter informatie 

De heer Paulina heeft een aantal mededelingen: 
• Wijziging in Directie Management Team GGD Hollands Noorden: Vanessa Kee is toegetreden tot 

het DMT en heeft een aantal taken op het gebied van bedrijfsvoering overgenomen van Mark 
Besteman. 

• Wet open overheid: Op 1 mei 2022 treedt de Wet open overheid (Woo) in werking. Daarmee komt 
de huidige Wet openbaarheid van bestuur (Wob) te vervallen. De Woo heeft als doel de informatie 
van overheden en semi-overheden meer transparant te maken voor het publiek. De wet moet 
ervoor zorgen dat overheidsinformatie beter vindbaar, uitwisselbaar, eenvoudig te ontsluiten en 
goed te archiveren is. De verplichtingen uit de WOO gelden ook voor GGD Hollands Noorden. Op 
dit moment zijn wij bezig met de implementatie en inrichting ervan. Voor het DB is een memo 
opgesteld met de gevolgen van deze wet. We zullen deze ook aan u als lid van het algemeen 
bestuur ter informatie toezenden.  

• Opvang vluchtelingen Oekraïne: Vanochtend heeft crisisoverleg plaatsgevonden tussen GGD, 
GHOR en VR over de opvang van de eerste groepen. Voor de GGD betekent dit dat wederom de 
medewerkers van infectieziektenbestrijding ingezet worden bijvoorbeeld voor inspecties van de 
opvanglocaties maar ook van de vluchtelingen (bijvoorbeeld TBC) en bieden van 
jeugdgezondheidszorg aan de kinderen. 
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• Brandstichting vaccinatielocatie: gisteravond is er brand gesticht bij de vaccinatielocatie van GGD 
Hollands Noorden in Alkmaar (Olympiaweg). 

Naar aanleiding van de ingekomen stukken/stukken ter kennisname merkt de heer Rep op dat nu de 
wijziging van de Gemeenschappelijke regeling, die nodig is in verband met de fusie van de gemeente 
Dijk en Waard later wordt, omdat deze wijziging wordt samengevoegd met een inhoudelijke wijziging, 
het mogelijk verstandig is hiervan melding te maken bij de provincie. De voorzitter zegt toe dit te 
laten uitzoeken en de provincie hiervan indien nodig in kennis te stellen. 
De ingekomen stukken en stukken ter informatie worden voor het overige voor kennisgeving 
aangenomen.  

3.b. Stand van zaken Covid-19
Gabrielle Geerdink geeft de laatste stand van zaken. Er is sprake van een toename van het aantal 
besmettingen in verband met de voorjaarsvakantie en carnaval. Verwachting is dat dit weer afneemt. 
Het testen neemt weer toe, de GGD is steeds in staat dit goed op te schalen. Verder zijn de GGD-en in 
afwachting van hoe verder met het testbeleid en wat het vaccinatiebeleid wordt. De GGD is gestart 
met de 2e boostervan 70-plussers en bewoners van verzorgingshuizen die geen eigen medische 
dienst hebben. 
Verder loopt er nog discussie over wie in regie is met griepprikken. Landelijk wordt ook overleg 
gevoerd over wat er qua testen en vaccinatie in stand moet worden gehouden tot 1 juni. Ook wordt 
gekken naar kleinschaliger locaties en locaties meer in wijk. We hebben ook gewerkt met pop up 
locaties, zoals bijvoorbeeld in Hoorn. 

4. Voorstel tot vaststelling van de Kadernota 2023 GGD Hollands Noorden
De voorzitter geeft aan dat de gemeenteraden tot 1 maart 2022 hun zienswijzen kenbaar konden 
maken. De zienswijzen zijn op 2 maart in het DB besproken en van een bestuurlijke reactie voorzien. 
De zienswijzen en bestuurlijke reactie zijn nagezonden en maken deel uit van de beraadslagingen. 
De heer Kuipers had een vraag over of er indexatie over de € 180.000 uit het financieel herstelplan 
wordt toegepast. De voorzitter geeft aan dat dit niet het geval is. 
De heer Bijman merkt op dat er in de zienswijzen complimenten zijn gegeven aan de GGG. Hij wil dat 
hier graag ook in de openbaarheid uitspreken naar de totale GGD. 

Het algemeen bestuur besluit unaniem om:
1. Kennis te nemen van de bestuurlijke reactie
2. Kadernota 2023 vast te stellen met inachtneming van de zienswijzen en de bestuurlijke 

reactie om: 
a. In de begroting 2023 geven we in de risicoparagraaf zicht op wat de kostenpost is als de 

implementatie van het GGiD dossier niet slaagt; 
b. In het geval het GGiD systeem in het werkgebied van de GGD Hollands Noorden niet 

geïmplementeerd is in 2023 – om begin 2024 een voorstel van de GGD Hollands Noorden 
voorgelegd te krijgen met alternatieven en/of juridische consequenties van dit feit

c. Geen indexatie op de € 180.000 uit het Financieel Herstelplan toe te passen. 
3. Gemeenteraden te informeren over  besluitvorming AB. 

5. Memo Omgevingswet
De stuurgroep Omgevingswet van de gemeenschappelijke regelingen Veiligheidsregio NHN, GGD HN 
en Omgevingsdienst NHN heeft bestuurlijke gesprekken gevoerd met de gemeenten in de regio NHN. 
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Bijgaande memo is n.a.v. deze gesprekken opgesteld. De memo beschrijft de belangrijkste 
onderwerpen in deze gesprekken en eindigt met een aantal aanbevelingen, samengevat in de 
woorden Focus, Rust en Ontzorgen.
Mevrouw Geerdink licht nog toe, dat de Omgevingswet inmiddels weer is uitgesteld tot 1 januari 
2023. De drie betrokken gemeenschappelijke regelingen stemmen met elkaar af. De GGD voert niet 
zoals de andere twee GR-en metingen en inspecties uit.  Bij de GGD gaat het vooral om advisering op 
het gebied van medische milieukunde. 
Het AB besluit om in te stemmen met het voorstel om de memo en bijlage vast te stellen. 

6. Voorstel tot vaststelling controleprotocol, normenkader rechtmatigheidscontrole en procesvoorstel 
aanbesteding accountantscontrole 2022-2025
GGD Hollands Noorden moet de accountantscontrole opnieuw aanbesteden. Het huidige 
contract met Flynth accountants loopt af ingaande het boekjaar. Op grond van de 
Controleverordening en de inkoopregels wordt een aanbestedingsprocedure gestart. GGD 
Hollands Noorden wil een dienstverleningsovereenkomst afsluiten voor twee jaar en twee 
optiejaren, ingaande boekjaar 2022. In de controleverordening is geregeld dat de accountant 
wordt benoemd door het algemeen bestuur 

Het algemeen bestuur besluit om de volgende stukken vast te stellen: 
a. Controleprotocol  
b. Normenkader rechtmatigheidscontrole 
c. Procesvoorstel aanbesteding accountantscontrole

7. Bestuurlijk overdrachtsdocument 
De voorzitter geeft aan dat door het dagelijks bestuur is een (concept) bestuurlijk overdrachts-
document opgesteld. Daarbij moet nog even goed gekeken worden naar hetgeen net ten aanzien van 
het GGiD gedeeld is of dit qua tekst nog actueel is. Aan de leden van het algemeen bestuur wordt 
gevraagd om het overdrachtsdocument daar waar gewenst aan te vullen en na bespreking en 
vaststelling aan te bieden aan de nieuwe colleges. Na bespreking en vaststelling in het algemeen 
bestuur wordt het document nog opgemaakt in de stijl die u kent van de jaarstukken. 
Mevrouw Beens gaat er vanuit dat het GGiD qua tekst wordt aangepast. 
De heer Rep heeft nog wat tekstuele aandachtpunten, deze worden ambtelijk gedeeld. 
De heer Van der Belt geeft aan dat in het voorstel staat dat het in mei nogmaals terug komt in het AB. 
Is dit echt noodzakelijk. De voorzitter geeft aan dat het ook nu vastgesteld kan worden. 
Mevrouw Visser vraagt zich af of voor nieuwe wethouders toch kort geschetst kan worden wat rol van 
GGD bij Omgevingswet is. Daarnaast misschien ook de rol als AB lid en hoe dit procedureel werkt. De 
voorzitter stelt voor om het memo dat we net hebben besproken over de Omgevingswet nog te 
verwerken in het stuk.
Mevrouw Konijn vindt het vraagstuk over wat je rol is al AB lid in dit overdrachtsdocument minder 
passend, dit stuk is meer inhoudelijk. De voorzitter geeft aan dat het overdrachtsdocument ook 
onderdeel is van een meer uitgebreid inwerkprogramma. Hij stelt dan ook voor het governance 
verhaal in het inwerkprogramma mee te nemen. De vergadering stemt hiermee in. 

Het algemeen bestuur besluit: 
1. Het bestuurlijke overdrachtsdocument met inachtneming van de suggesties en aanvullingen vast 

te stellen
2. Bestuurlijke overdrachtsdocument aanbieden aan (nieuwe) colleges
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8. Voorstel evaluatie en borging taken Wvggz bij GGD Hollands Noorden
De Dienstverleningsovereenkomst (DVO) Wvggz loopt eind 2022 af. Uit de evaluatie van de DVO komt 
naar voren dat gemeenten zich kunnen vinden in het verlengen van de DVO met enkele aanpassingen. 
Vanuit het DB is voorgesteld om hiervoor een addendum op te stellen. 
Mevrouw Van der Ven merkt als portefeuillehouder in het DB op dat hier eerder over is gesproken. Er 
komen uit de evaluatie aantal zaken naar voren, waarmee we aan de slag moeten. Vanuit het DB kan 
dan ook worden ingestemd om de DVO met een jaar te verlengen. 
Mevrouw Geerdink vult aan dat uit de evaluatie ook een aantal vraagstukken naar voren kwamen,  die 
verder gaan dan de uitvoering van de hoorplicht en het verkennend onderzoek. Deze worden door het 
dagelijks bestuur ingebracht in de commissie Zorg & Veiligheid voor advies. Afgesproken wordt om 
de leden van het algemeen bestuur ook te informeren over hetgeen aan de commissie Zorg & 
Veiligheid wordt voorgelegd. 
Mevrouw Groot vraagt of er ook is nagedacht om deze taken op te nemen in de Gemeenschappelijke 
regeling.  Mevrouw Van der Ven geeft aan dat we eerst kijken hoe het loopt en na paar jaar kijken of 
je dit wilt onder de GR wilt brengen. 
De heer Paulina geeft aan dat er wel de intentie is om het onder de GR te brengen. 
Mevrouw Groot geeft aan er voorstander van te zijn het onder de Gemeenschappelijke regeling te 
brengen qua efficiëntie. De DVO brengt een heleboel bestuurlijk drukte met zich mee. Zij vindt dat 
het AB van de GGD hier op korte termijn wat over moet zeggen. Wel vindt zij het goed om te 
evalueren en vast te leggen door wie dat gebeurt. 
Mevrouw Konijn is het eens met collega Groot. Zij stelt dan ook voor om punt 2 uit het besluit aan te 
passen en als AB iets uit te spreken over het onder de GR brengen van deze taken. 
Mevrouw Van der Ven geeft aan dat dit ook een zaak van de gemeenteraden is. 
Inmiddels is ook de heer Van der Veek aanwezig. 
Mevrouw Konijn geeft aan dat we hier als AB wel voorkeur kunnen uitspreken. Uiteindelijk bepalen de 
raden, maar er kan wel richting meegegeven worden 
De heer Tromp merkt als reactie op de evaluatie in beslispunt 4 op dat hier wordt gesproken over een  
nadere verkenning begin 2023. Deze discussie moeten we misschien vervroegen en daar dit jaar al 
mee starten. 
Ook de heer Bijman vindt de suggestie van mevrouw Groot en mevrouw Konijn een goede aanvulling. 
Het betreft maar een kleine taak voor de GGD. Wat de heer Bijman betreft kan dit ook nu al onder de 
regeling worden gebracht. 
Mevrouw van der Ven benadrukt wel dat de evaluatie belangrijk is om dit besluit te nemen. 
De heer Van der Belt vraagt zich wel af waar het vandaan komt dat we als AB op ieder punt moeten 
ingaan, het is haast een ambtelijk detailniveau waar wij als AB een uitspraak over moeten doen als het 
gaat om de inhoudelijke reactie die achter punt 3 ligt.  Het is bijna micromanagement.  
Mevrouw Geerdink denkt dat hier mee speelt dat er heel veel onbekend is over de Wvggz bij 
gemeenten en ambtenaren. Zij geeft aan dat het rare is dat de gemeenten een taak heeft gekregen in 
de Wet verplichte GGZ, die door gemeenten is neergelegd bij GGD om uit te voeren. Dat betekent dat 
er een melding komt, waarbij de GGD verkennend onderzoek uitvoert. Uit dat onderzoek kan komen 
dat er vrijwillige hulpverlening nodig is of de cliënt terug wordt verwezen naar wijkteams. Daarnaast 
kan uit het onderzoek komen dat verplichte GGZ toch geboden is. Op dat moment leveren we dit aan 
bij het OM (en dus niet aan een GGZ-instelling). Het OM kan op zijn beurt dan besluiten of er 
vervolgonderzoek geboden wordt. Dat vervolgonderzoek wordt door de GGZ uitgevoerd. Die 
besluitvorming van het OM voltrekt zich buiten de waarneming van GGD en ook van gemeenten. Je 
ziet uit de eerste evaluaties ook naar voren komen dat dit een knelpunt is, want als er toch verplicht 
GGZ wordt ingezet, worden gemeenten daar dan wel goed bij betrokken? De werkwijze levert heel 
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veel vragen op bij gemeenten, zoals is er sprake van recidive, moeten wij als gemeente nog dingen 
oppakken e.d. Er volgt nu landelijk ook nog een tweede evaluatie naar de ketensamenwerking. 
Mevrouw Geerdink geeft aan dat dit tot vragen bij gemeenten leidt, omdat het idee is, dat de GGD wel 
zicht hier op heeft. Dit is niet het geval. Er zijn veel vragen over het effect van de Wvggz. De vragen 
van gemeenten zijn legitiem maar leiden wel tot verwarring. 
De heer Van der Belt geeft aan dat de vragen terecht zijn en de beantwoording door mevrouw 
Geerdink zeer duidelijk is. De heer Van der Belt waarschuwt dat we er voor moeten waken dat we als 
AB op deze detaillistische wijze te werk gaan. 
De heer Rep heeft toch nog wel een detailvraag. In het stuk staat dat de verdeelsleutel op basis van 
inwonertal is, maar hij is er op gewezen dat dit op basis van de Septembercirculaire is. Mevrouw 
Geerdink geeft aan dat hetgeen in het stuk staat niet juist is, de verdeelsleutel tussen gemeenten is 
naar rato van hetgeen de gemeenten ontvangen van het rijk. Dat wordt nog aangepast. De voorzitter 
geeft aan dat dit is uitgesproken en het besluit daarmee is gewijzigd. Verder stelt de voorzitter voor 
het om een nieuw beslispunt 4 op te nemen luidende: Het AB spreekt de voorkeur uit om deze taken 
zo snel als mogelijk onder de Gemeenschappelijke regeling GGD Hollands Noorden te brengen en 
daar de evaluatie voor te gebruiken. De voorzitter stelt vast dat dat betekent dat we eind 2022 
besluiten om deze taken al dan niet onder de GR op te nemen en de evaluatie daarvoor te gebruiken. 
Dan hebben we een jaar de tijd om de regeling aan te passen. 

Het algemeen bestuur neemt een (gewijzigd) besluit om: 
1. Kennis te nemen van het evaluatierapport DVO Wvggz 
2. Akkoord te gaan met de verlenging van de DVO met 1 jaar (van 1-1-2023 tot 1-1-2024). 
3. Akkoord te gaan met de reactie namens de GGD bestaande uit de voorgestelde 5 punten (met 

inachtneming van hetgeen over de verdeelsleutel is opgemerkt). 
4. Het AB spreekt de voorkeur uit om deze taken zo snel als mogelijk onder de Gemeenschappelijke 

regeling GGD Hollands Noorden te brengen en daar de evaluatie voor te gebruiken. 
5. Gemeenten informeren over besluitvorming en reactie op de evaluatie

9. Presentatie Kindermonitor door Miriam Levijn, epidemioloog bij GGD Hollands Noorden
Op 12 januari 2022 is het regiorapport van de Kindermonitor 2021 gepubliceerd. Het regiorapport 
beschrijft de belangrijkste resultaten van de Kindermonitor, cijfers van eerdere jaren en cijfers 
uitgesplitst naar geslacht, leeftijd en opleidingsniveau van de ouders. 
Miriam Levijn, epidemioloog geeft een presentatie over de belangrijkste uitkomsten van deze 4-
jaarlijkse Kindermonitor. De presentatie wordt na de vergadering aan de stukken toegevoegd. 

10. Rondvraag en Sluiting
Mevrouw Visser geeft aan dat vanuit haar raad de vraag is gesteld of ook zij een evaluatie kunnen 
ontvangen van wat we kunnen leren van de corona pandemie (overall evaluatie) en de aanpak daarvan. 
Mede ook met het oog op mogelijke nieuwe pandemieën. De heer Paulina geeft aan dat dit kan, maar 
dat even gekeken moet worden wat het meest aansluit bij deze vraag. Er zijn en volgen ook nog 
landelijke evaluaties. 
De heer Paulina geeft aan dat dit de laatste vergadering is. Hij is blij dat dit fysiek kan. Hij heeft – 
ondanks de soms lastige dossiers – genoten van de afgelopen bestuursperiode en trots op wat er 
bereikt is in gezamenlijkheid. Hij hoopt een aantal AB leden terug te zien. De voorzitter sluit zich hier 
graag bij aan en wenst een ieder veel succes bij de verkiezingen. De vergadering wordt gesloten. 

Aldus ongewijzigd vastgesteld d.d. 6 juli 2022


